

manely administered in the spirit of Article 76c of the Charter:

(1) *Expresses* its general approval of that policy;

(2) *Notes* that the request of seventy-six persons of Italian nationality, including Pertile and D'Arbela, to remain in or return to the Trust Territory of Tanganyika has been granted;

(3) *Decides* that under the circumstances no action is called for at present from the Trusteeship Council on these petitions and invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution and to transmit to them the official records of the public meetings of the Council at which the petitions were examined.

*Twenty-sixth meeting,
28 April 1947*

7. Transmission of the Provisional Questionnaire on Trust Territories to the Economic and Social Council and to the specialized agencies

The Trusteeship Council

Resolves that, in accordance with Article 91 of the Charter and rule 70 of the rules of procedure, the President of the Trusteeship Council shall transmit the Provisional Questionnaire¹ through the Secretary-General to the Economic and Social Council and also to the specialized agencies for their advice and comments on those sections which deal with subjects of special concern to them.

*Twenty-sixth meeting,
28 April 1947.*

8. Resolution authorizing the President or Vice-President to represent the Trusteeship Council during the consideration of its reports by the General Assembly

The Trusteeship Council

Takes account of rule 103 of its rules of procedure, and

Resolves that the President of the Trusteeship Council, or in the event of his inability for any reason to do so, the Vice-President, shall represent the Trusteeship Council and shall be empowered to speak for it and to make all necessary explanations during the consideration of the general report of this Council by the General Assembly at its second regular session.

*Twenty-sixth meeting,
28 April 1947.*

¹ Document T/44.

tive et humaine, dans l'esprit de l'Article 76 c de la Charte:

1) *Approuve* en principe cette politique;

2) *Prend acte* de ce que les soixante-seize personnes de nationalité italienne, notamment Pertile et D'Arbela, qui ont demandé à rester ou à retourner dans le Territoire sous tutelle du Tanganyika, en ont reçu l'autorisation;

3) *Décide* que, dans ces conditions, il n'y a pas lieu, actuellement, pour le Conseil de tutelle, de donner suite à ces pétitions et invite le Secrétaire général à porter cette résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et des pétitionnaires, ainsi qu'à leur transmettre les comptes rendus officiels des séances publiques du Conseil au cours desquelles ces pétitions ont été examinées.

*Vingt-sixième séance,
28 avril 1947.*

7. Envoi au Conseil économique et social et aux institutions spécialisées du Questionnaire provisoire relatif aux Territoires sous tutelle

Le Conseil de tutelle

Décide que, conformément à l'Article 91 de la Charte et à l'article 70 de son règlement intérieur, le Président du Conseil de tutelle adressera le Questionnaire provisoire¹, par l'intermédiaire du Secrétaire général, au Conseil économique et social ainsi qu'aux institutions spécialisées, en vue de recueillir leur avis et leurs observations sur les chapitres traitant de sujets qui sont plus particulièrement de leur ressort.

*Vingt-sixième séance,
28 avril 1947.*

8. Résolution autorisant le Président ou le Vice-Président à représenter le Conseil de tutelle à l'occasion de l'examen de ses rapports par l'Assemblée générale

Le Conseil de tutelle

Tenant compte de l'article 103 de son règlement intérieur,

Décide que le Président du Conseil de tutelle ou, en cas d'empêchement, son Vice-Président, représentera le Conseil de tutelle à l'Assemblée générale pendant l'examen par celle-ci du rapport général du Conseil, lors de sa seconde session régulière, et sera qualifié pour donner toutes explications nécessaires.

*Vingt-sixième séance,
28 avril 1947.*

¹ Document T/44.